
 
     R O M Â N I A 

    JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
         CONSILIUL JUDEŢEAN 
       Nr.5410 din 09.03.2023 
 

PROCES - VERBAL 
încheiat astăzi, 23 februarie 2023, în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 

 Lucrările ședinței ordinare a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din 
data de 23 februarie 2023 se desfășoară în sala de şedinţe a Palatului 
Administrativ, Piaţa Petru Rareş nr.1, municipiul Bistriţa, judeţul Bistriţa-
Năsăud, începând cu orele 1430. Prin Dispoziția Președintelui Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.29 din 16.02.2023 a fost convocat Consiliul 
Județean Bistriţa-Năsăud în ședință ordinară la data de 23 februarie 2023, 
orele 1430. Consilierii județeni au fost convocați în scris, prin invitație 
transmisă prin e-mail și telefonic. 

Anunțul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afișat la sediul 
instituției şi publicat pe site-ul www.portalbn.ro și în mass-media locală. 

 

* 
Ședința ordinară este condusă de doamna Vicepreședinte Camelia 

Tabără. De asemenea, sunt prezenți următorii consilieri județeni: domnul 
Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian - vicepreședinte, domnul Antal Attila, 
domnul Bertel Doru, doamna Calo Viorica, doamna Cîrcu Mirela-Maria, 
domnul Coman Samuel-Leon, doamna Darabont Emiliana-Cristina, domnul 
Dedean-Bortăș Ioan, domnul Demian Ioan-Alin, doamna Duca Simona-Elena, 
domnul Filipoiu Augustin-Florinel, domnul Forai Mihael-Simion, domnul Galeș 
Florin-Grigore, domnul Ganea Octavian-Mihai, domnul Lupșan Nicolae-
Grigore, domnul Manea Angelo-Aurelian, domnul Marica Marius-Macedon, 
domnul Pop George, domnul Puica Vasile, domnul Rus Dorin-Octavian, 
domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil, domnul Sbîrciu Călin, 
domnul Scuturici Gheorghe, doamna Sigmirean Doina-Maria și doamna 
Ulecan Maria.  

Au lipsit de la lucrările ședinței domnul Președinte Emil Radu Moldovan 
și următorii consilieri județeni: domnul Cârlig Cristian-Costel, domnul 
Moldovan Florin-Cristian și domnul Pintea Vasile-Lucian. 

* 
Participă la ședință doamna Alexandrina-Crina Borș - Secretarul general 

al județului. 
 De asemenea, sunt prezente persoane din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Județean Bistriţa-Năsăud: doamna Butta Elena - 
director executiv, domnul Ceclan-Oprea Ciprian - director executiv, doamna 
Hasnăș Veronica - șef serviciu, doamna Bugnar Daniela-Florina - șef serviciu, 
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doamna Ceuca Adriana-Gabriela - șef birou, domnul Borgovan Paul-Ioan - șef 
serviciu, doamna Borșa Luminița - șef birou, doamna Palade Ionela-Crina - 
consilier superior, doamna Nicoară Maria - consilier superior, domnul Spân 
George-Marian - consilier principal și domnul Marica Alex-Dan - consilier 
Cabinet președinte. 

Au fost invitați la ședință și sunt prezenți în sală: doamna Rus Delia-
Claudia - directorul general al Direcției Generale de Asistență Socială și 
Protecția Copilului Bistrița-Năsăud, doamna Halasu Alina - șef serviciu, 
Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Bistrița-Năsăud, 
domnul Cosma Vasile-Eugen - directorul Clubului Sportiv „GLORIA 2018  ̋
Bistrița-Năsăud, domnul Pintea Ioan - managerul Bibliotecii Județene „George 
Coșbuc” Bistrița-Năsăud, domnul Pugna Alexandru - managerul  Centrului 
Județean pentru Cultură Bistrița-Năsăud, domnul Gavrilaș George Alexandru - 
managerul Complexului Muzeal Bistrița-Năsăud, domnul Șandru Ion - 
directorul general al Societății Aquabis S.A. Bistrița-Năsăud, domnul Grec 
Răzvan-Adrian - directorul Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară pentru 
Servicii de Alimentare cu Apă şi Canalizare în judeţul Bistriţa-Năsăud  și 
reprezentanți ai mass-media locală. 

* 
Proiectele de hotărâri supuse dezbaterii au îndeplinit condițiile 

prevăzute de art.136 alin.(8) din Ordonanța de urgență a Guvernului 
nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare. 

* 
 (Ora 1430) 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Bună ziua, dragi colegi! Din totalul de 30 de consilieri județeni sunt 

prezenți 27, fiind astfel îndeplinite prevederile legale pentru buna desfășurare 
a ședinței ordinare a consiliului județean. Avem o ordine de zi destul de 
consistentă.   

Proiectul ordinii de zi: 
1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 

Județean Bistrița-Năsăud din data de 27.01.2023 
2. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 08.02.2023 
3. Proiect de hotărâre nr.IX/3626 din 15.02.2023 privind 

aprobarea Strategiei Judeţene de Dezvoltare a Serviciilor Sociale 
Bistriţa-Năsăud pentru perioada 2022-2027 şi a Planului de acțiune 
pentru implementarea Strategiei 
Inițiator: Camelia Tabără – Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

4.  Proiect de hotărâre nr.VIII/3143 din 09.02.2023 privind 
constituirea comisiilor de evaluare şi de soluţionare a contestaţiilor 
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în vederea evaluării anuale a managementului la instituțiile de 
cultură din subordinea Consiliului Județean Bistriţa-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan – Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

5.  Proiect de hotărâre nr.IX/3130 din 09.02.2023 pentru 
modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.4/2022 privind aprobarea componenţei nominale a Colegiului 
director al Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia 
Copilului Bistriţa-Năsăud 
Iniţiator: Camelia Tabără – Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

6.  Proiect de hotărâre nr.VIII/2672 din 06.02.2023 privind 
aprobarea înaintării unei cereri către Consiliul local al orașului 
Beclean, de trecere a imobilului-teren și construcții, înscris în Cartea 
funciară nr.26684 Beclean, din domeniul public al orașului Beclean 
în domeniul public al județului Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan – Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

7.  Proiect de hotărâre nr.IX/3477 din 14.02.2023 privind 
aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare a serviciului 
social de zi pentru persoane adulte cu dizabilități: Centrul de 
Servicii de Recuperare Neuromotorie (de tip ambulatoriu) Bistrița 
din cadrul Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția 
Copilului Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Camelia Tabără – Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

8. Proiect de hotărâre nr.IX/3710 din 16.02.2023 privind 
înființarea Comitetului pentru accelerarea procesului de 
dezinstituționalizare și de prevenire a instituționalizării persoanelor 
adulte cu dizabilități la nivelul Județului Bistrița-Năsăud și 
aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare al acestuia 
Iniţiator: Camelia Tabără – Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

9. Proiect de hotărâre nr.IX/3522 din 14.02.2023 privind 
constituirea dreptului de administrare în favoarea unităților de 
învățământ special de stat subordonate Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud asupra unor imobile-terenuri și construcții 
proprietate publică a județului Bistrița-Năsăud  
Iniţiator: Camelia Tabără – Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

10. Proiect de hotărâre nr.IX/3188 din 09.02.2023 pentru 
aprobarea Raportului privind stadiul realizării măsurilor din Planul 
de menținere a calității aerului în județul Bistrița-Năsăud, pentru 
anul 2022 
Inițiator: Camelia Tabără – Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

11. Proiect de hotărâre nr.IX/3517 din 14.02.2023 pentru 
modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud nr.120/2020 privind desemnarea reprezentanţilor 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud în Consiliul de administraţie al 
Spitalului Judeţean de Urgenţă Bistriţa, cu modificările ulterioare 
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Inițiator: Camelia Tabără – Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
12. Proiect de hotărâre nr.IX/3782 din 16.02.2023 privind 

modificarea și completarea Anexei nr.1 la Hotărârea Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.21/2019 pentru aprobarea Ghidurilor 
privind acordarea de finanţări nerambursabile de la bugetul 
judeţului Bistriţa-Năsăud 
Inițiator: Camelia Tabără – Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

13.Proiect de hotărâre nr.IX/3551 din 14.02.2023 privind 
aprobarea Programului anual pentru acordarea finanţărilor 
nerambursabile din bugetul judeţului Bistriţa-Năsăud pe anul 2023 
Inițiator: Camelia Tabără – Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

14. Proiect de hotărâre nr.IX/3558 din 14.02.2023 privind 
numirea comisiilor de evaluare a proiectelor care vor beneficia de 
finanţare nerambursabilă din bugetul judeţului Bistriţa-Năsăud în 
anul 2023 
Iniţiator: Camelia Tabără – Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

15. Proiect de hotărâre nr.VIII/3697 din 16.02.2023 privind 
prima rectificare a bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului 
Bistriţa-Năsăud pe anul 2023 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 

16. Proiect de hotărâre nr.IX/3751 din 16.02.2023 privind 
acordarea de sprijin financiar în anul 2023 pentru unităţile de cult 
aparţinând cultelor religioase recunoscute din România 
Iniţiator: Camelia Tabără – Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

17. Proiect de hotărâre nr.IX/3749 din 16.02.2023 privind 
participarea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud la organizarea și 
desfășurarea Concursului interjudețean de matematică și 
informatică „Grigore C. Moisil” organizat de Inspectoratul Școlar 
Județean Bistrița-Năsăud 
Iniţiator: Camelia Tabără – Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

18. Proiect de hotărâre nr. IX/3775 din 16.02.2023 privind 
aprobarea Planului anual de acțiune privind serviciile sociale 
administrate și finanțate din bugetul Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud pentru anul 2023 
Iniţiator: Camelia Tabără – Vicepreședinte al Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

19. Informarea nr.I/3893 din 20.02.2023 privind acordul de 
principiu pentru inițierea procedurii de trecere din domeniul public 
al județului Bistrița-Năsăud în domeniul public al municipiului 
Bistrița a unor imobile-terenuri 

20. Diverse 
* 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Dacă sunt comentarii sau intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați ordinea 

de zi.       
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Cu 27 de voturi „pentru”, ordinea de zi a fost aprobată.  
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
1.  Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 27.01.2023 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați.  
Cu 27 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
2. Aprobarea procesului-verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din data de 08.02.2023 
 Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 

Cu 27 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
3. Proiect de hotărâre nr.IX/3626 din 15.02.2023 privind 

aprobarea Strategiei Judeţene de Dezvoltare a Serviciilor Sociale 
Bistriţa-Năsăud pentru perioada 2022-2027 şi a Planului de acțiune 
pentru implementarea Strategiei 
  Intervenții?  

Da, domnule consilier Coman. 
Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
Am avut o discuție la comisie și vreau să o am și aici, dacă se poate. 

Legat de problemele care sunt în județul nostru. Probleme sociale foarte, 
foarte diverse. Există cel puțin 20 de primării care au probleme destul de 
mari. De la 70 de mii de muncitori câți sunt în mod oficial în statistică până la 
140 de mii, ne întrebăm uneori unde sunt oamenii respectivi? Bănuim, că 
vreo 30 de mii sunt plecați în străinătate, la 2 luni, la 3 luni, dar restul? Sunt 
probleme foarte mari la Rodna, acum ar trebui să avem într-una proiecte de 
tip social. Sunt acum fonduri europene, în perioada următoare, până în 2027-
2030, care se pot accesa. După care, la revedere, sau mai greu o să fie 
accesate fonduri europene pentru domeniul acesta. Proiecte care s-au 
implementat în Teaca, cu masă pentru copii pentru a-i aduce la școală, 
trebuie implementate în multe zone ale județului. Pentru că eu vă dau acum, 
dacă doriți, o listă de cel puțin 15 comune care au probleme. Întâmplător și 
prin învățământ, și problemele sociale care sunt... de la Cetate până la 
Rodna, de la Tiha Bârgăului până la capătul județului ... dar totuși sunt 
probleme sociale multe. Deci Reteag, da, Petru Rareș, sunt foarte multe 
comune care au probleme. V-aș ruga, doamna președinte de ședință, cumva 
să-i ajutați pe primari, să-i consiliați cu ajutorul colegilor noștri, ca să facă 
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proiecte. Să nu spună că nu au probleme, că știm noi că sunt foarte multe 
probleme sociale! Sunt foarte mulți bani și foarte multe lucruri bune care s-ar 
putea implementa. Gândiți-vă ce fac oamenii aceia, ce fac cu copii lor? Acum 
suntem într-o perioadă în care România se dezvoltă foarte tare, după cum 
vedem noi, unii dintre noi. Cel puțin vedem asta, că România se dezvoltă, are 
foarte mulți bani. Anul trecut am bătut recordul la absorbție de bani europeni, 
recordul la investiții. Dar, sunt anumite comunități care sunt în evul mediu, 
aici lângă noi. Noi suntem responsabili, suntem Consiliul Județean! Să îi 
consiliem, să îi ajutăm, cumva să îi întrebăm pe primarii noștri, de ce nu fac 
proiecte pe temele acestea, da? Și să-i ajutăm cât putem, ca să ajungă bani 
și la Rodna. Mă întreb acolo ce fac 2-3 mii de oameni, ce fac? Știți, deci 
cumva să putem să-i ajutăm, să nu spunem că nu există, că le rezolvăm noi 
local! Nu prea le rezolvăm și problemele respective se inflamează și mai tare 
în anumite comunități. Mulțumesc.  

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da, o să vă răspund. Eu chiar fac parte dintr-un comitet de lucru al 

ADR-ului și într-adevăr sunt multe linii de finanțare. Suntem în etapa în care 
se elaborează primele ghiduri pentru primele apeluri și imediat ce vor fi chiar 
în fază de draft, urmând ca după consultare și transparență publică să sufere 
modificări, o să atenționăm. E mare lucru că avem această strategie, în 
această strategie trebuie să intre toate UAT-urile și cu siguranță vom oferi 
sprijin, consiliere tot ce ține de această expertiză cu personalul din DGASPC 
astfel încât în toate locurile din județ să ajungă bani europeni pentru servicii 
sociale. Mulțumesc mult de tot, domnule consilier.      
  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Vă rog să votați. 
 Cu 27 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
4. Proiect de hotărâre nr.VIII/3143 din 09.02.2023 privind 

constituirea comisiilor de evaluare şi de soluţionare a contestaţiilor 
în vederea evaluării anuale a managementului la instituțiile de 
cultură din subordinea Consiliului Județean Bistriţa-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Nu participă la votul și la dezbaterea proiectului de hotărâre următorii 

consilieri județeni: domnul Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian și domnul Manea 
Angelo-Aurelian. 

Dacă sunt intervenții? Nu sunt.  
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Vă rog să votați, vot secret art.1 - Constituirea Comisiei de evaluare 
anuală a managementului la instituțiile de cultură din subordinea Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud, secretariatul acesteia, precum și constituirea 
Comisiei de soluţionare a contestaţiilor și secretariatul acesteia.  

Cu 24  de voturi „pentru”, 1 „abținere” și 2 consilieri județeni 
care nu au votat, art. 1 a fost adoptat. 

Supun votului dumneavoastră proiectul de hotărâre în integralitate. Vă 
rog să votați. 

Cu 24  de voturi „pentru”, 1 „abținere” și 2 consilieri județeni 
care nu au votat, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

(A votat abținere doamna consilier județean Calo Viorica. Nu au votat 
următori consilieri județeni: domnul Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian și 
domnul Manea Angelo-Aurelian.)  

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
5. Proiect de hotărâre nr.IX/3130 din 09.02.2023 pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.4/2022 privind aprobarea componenţei nominale a Colegiului 
director al Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia 
Copilului Bistriţa-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt.  
Vă rog să votați, vot secret art.I – Modificarea Art.1 pct.3 și pct.10 din 

Hotărârea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr.4/2022. 
Cu 27 de voturi „pentru”, art.I  a fost adoptat. 
Proiectul de hotărâre în ansamblul său. Vă rog să votați. 
Cu 27 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
6. Proiect de hotărâre nr.VIII/2672 din 06.02.2023 privind 

aprobarea înaintării unei cereri către Consiliul local al orașului 
Beclean, de trecere a imobilului-teren și construcții, înscris în Cartea 
funciară nr.26684 Beclean, din domeniul public al orașului Beclean 
în domeniul public al județului Bistrița-Năsăud 
  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Discuții, intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
 Cu 27 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 Mulțumesc. 
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* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
7. Proiect de hotărâre nr.IX/3477 din 14.02.2023 privind 

aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare a serviciului 
social de zi pentru persoane adulte cu dizabilități: Centrul de 
Servicii de Recuperare Neuromotorie (de tip ambulatoriu) Bistrița 
din cadrul Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția 
Copilului Bistrița-Năsăud 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
 Cu 27 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
8. Proiect de hotărâre nr.IX/3710 din 16.02.2023 privind 

înființarea Comitetului pentru accelerarea procesului de 
dezinstituționalizare și de prevenire a instituționalizării persoanelor 
adulte cu dizabilități la nivelul Județului Bistrița-Năsăud și 
aprobarea Regulamentului de organizare și funcționare al acestuia 
  Comisia de administrație - aviz favorabil 

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt.  
Vă rog să votați, vot secret art.1 - Înființarea Comitetului pentru 

accelerarea procesului de dezinstituționalizare și de prevenire a instituționalizării 
persoanelor adulte cu dizabilități la nivelul Județului Bistrița-Năsăud. 

Cu 27 de voturi „pentru”, art.1 a fost adoptat. 
Proiectul de hotărâre în ansamblul său. Vă rog să votați. 
Cu 27 de votur i „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
9. Proiect de hotărâre nr.IX/3522 din 14.02.2023 privind 

constituirea dreptului de administrare în favoarea unităților de 
învățământ special de stat subordonate Consiliului Județean 
Bistrița-Năsăud asupra unor imobile-terenuri și construcții 
proprietate publică a județului Bistrița-Năsăud   
        Comisia de administrație - aviz favorabil 
  Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 

Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
 Cu 27 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
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Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
10.  Proiect de hotărâre nr.IX/3188 din 09.02.2023 pentru 

aprobarea Raportului privind stadiul realizării măsurilor din Planul 
de menținere a calității aerului în județul Bistrița-Năsăud, pentru 
anul 2022 

Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
  Comisia de administrație - aviz favorabil  

Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Mulțumesc. Vă rog să votați. 
 Cu 26  de voturi „pentru” și 1 „abținere”, proiectul de hotărâre 

a fost adoptat. 
(A votat abținere doamna consilier județean Calo Vorica.)  
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

 11. Proiect de hotărâre nr.IX/3517 din 14.02.2023 pentru 
modificarea și completarea Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud nr.120/2020 privind desemnarea reprezentanţilor 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud în Consiliul de administraţie al 
Spitalului Judeţean de Urgenţă Bistriţa, cu modificările ulterioare 
  Comisia de administrație - aviz favorabil 

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Nu participă la votul și la dezbaterea proiectului de hotărâre următorii 

consilieri județeni: Filipoiu Augustin-Florinel, Rus Marin-Vasile, Darabont 
Emiliana-Cristina, Demian Ioan-Alin, Bertel Doru și Sigmirean Doina-Maria. 

Dacă sunt intervenții? Da, domnule consilier. 
Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
Da. Deci am o reclamație, filmare pentru cei care se ocupă de lucrările 

de la Spitalul Județean de Urgență Bistrița, sunt foarte nemulțumiți oamenii 
din blocurile de lângă spital, de lucrările care se fac acum. V-aș ruga să 
vorbiți cu firma care face lucrările, să pună un program cât de cât acceptabil, 
să mai doarmă și copiii, știți! Sunt oameni care au copii mici. Mi-au trimis 
filmări. E un zgomot în bloc că nu poți de la 7:15 să mai facă nimic, că îți vine 
să te muți de acolo, deci cumva să-i înțelegem și pe oamenii aceia. Înțelege-
ți? ... Cu picamerele care se lucrează, e un zgomot foarte puternic, mi-au 
făcut de pe geam filmări, din cameră, vă și arăt filmările, ca să înțelegeți un 
pic, doamna vicepreședinte. Deci, cumva trebuie discutat cu firma ca să facă 
un program acceptabil. Sigur, că nu poți să fii împotrivă la asemenea lucrări, 
dar cu atenție, cumva. Să se facă un pic de program și un pic de pauză la 
amiază.       

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
O să transmitem. Dar pe de altă parte ... 
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Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
Programul de lucru afișat undeva pe la blocuri pentru ca oamenii să 

știe. Domnule, culcăm copilul de la 12 până la 1 și nu știu cât. Da? 
Mulțumesc. 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Pe de altă parte, este și presiunea termenelor, asumate din cererea de 

finanțare, care trebuie încheiate și dorința de a avea cât mai repede acest 
obiectiv extrem de important finalizat. 

Doamna consilier Calo. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Mulțumesc, doamna președinte. Am vrut să întreb dacă persoanele care 

sunt nominalizate în consiliul de administrație la spital sunt remunerate?  
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
S-a răspuns în comisii.  
Viorica Calo: - consilier județean - 
Dacă nu sunt remunerați au drept de vot. 
Trebuie să-mi spună cineva dacă sunt remunerați sau nu.  
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Deci sunt. Mulțumesc. 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Vot nominal, vot secret art.I - Modificarea și completarea Art.1 din 

Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.120/2020. 
Cu 21 de voturi „pentru” și 6 consilieri județeni care nu au 

votat, art.I  a fost adoptat. 
Proiectul în ansamblul său. Vă rog să votați. 
Cu 21 de voturi „pentru” și 6 consilieri județeni care nu au 

votat, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
(Nu au votat următorii consilieri județeni: domnul Filipoiu Augustin-

Florinel, domnul Rus Marin-Vasile, doamna Darabont Emiliana-Cristina, 
domnul Demian Ioan-Alin, domnul Bertel Doru și doamna Sigmirean Doina-
Maria.)  

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
12. Proiect de hotărâre nr.IX/3782 din 16.02.2023 privind 

modificarea și completarea Anexei nr.1 la Hotărârea Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.21/2019 pentru aprobarea Ghidurilor 
privind acordarea de finanţări nerambursabile de la bugetul 
judeţului Bistriţa-Năsăud 
 Comisia economică - aviz favorabil 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
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Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
 Cu 26  de voturi „pentru” și 1 consilier județean care nu a votat, 

proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
(Nu a votat domnul consilier județean Rus Marin-Vasile.)  

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
13. Proiect de hotărâre nr.IX/3551 din 14.02.2023 privind 

aprobarea Programului anual pentru acordarea finanţărilor 
nerambursabile din bugetul judeţului Bistriţa-Năsăud pe anul 2023 
 Comisia economică - aviz favorabil 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 

  Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
  Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 

Cu 27 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
14. Proiect de hotărâre nr.IX/3558 din 14.02.2023 privind 

numirea comisiilor de evaluare a proiectelor care vor beneficia de 
finanţare nerambursabilă din bugetul judeţului Bistriţa-Năsăud în 
anul 2023 
  Comisia economică - aviz favorabil 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt.  

  Vă rog să votați componența, vot secret, art.1 - Constituirea comisiilor 
de evaluare a proiectelor care vor beneficia de finanţare nerambursabilă din 
bugetul judeţului Bistriţa-Năsăud în anul 2023. 

Cu 27 de voturi „pentru”, art.1 a fost adoptat. 
Proiectul în ansamblul său. Vă rog să votați. 
Cu 27 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
15. Proiect de hotărâre nr.VIII/3697 din 16.02.2023 privind 

prima rectificare a bugetului de venituri şi cheltuieli al Judeţului 
Bistriţa-Năsăud pe anul 2023 
  Comisia economică - aviz favorabil 

Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
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Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
Cu 27 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 

 16. Proiect de hotărâre nr.IX/3751 din 16.02.2023 privind 
acordarea de sprijin financiar în anul 2023 pentru unităţile de cult 
aparţinând cultelor religioase recunoscute din România 
  Comisia economică - aviz favorabil 

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Doamna Calo, vă rog. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Da, mulțumesc. Și în comisia de ieri, de fapt, am ridicat această 

problemă, acest proiect nu a făcut parte din nicio comisie din care fac eu 
parte, nici din comisia de administrație, nici din comisia juridică. Atunci am 
întrebat și îi mulțumesc frumos domnului Borgovan și nu numai, pentru că 
mi-au trimis materialul, care vă spun sincer că are 200 de pagini. E foarte 
lung, bine sunt și multe devize și așa mai departe. Dar, cum îmi place mie să 
urmăresc,  la cifre și tot ce scrie în proiect. Am citit ceva din el, normal, nu 
200, dar totuși am citit. Aș vrea să întreb dacă poate să-mi dea cineva un 
răspuns, dar nu prea văd pe nimeni. Cele 750 de mii de lei alocați pentru 
culte, 131 merg la bisericile din Bistrița și restul merg la Arhiepiscopia 
Clujului, care se fac 619 mii de lei, dacă îmi aduc bine aminte. Atunci cele 
619 mii de lei sunt dați în județ. Este ok până aici. Am vrut să întreb, asta a 
fost mai interesant ... am 2 lucruri mai interesante. La Târlișua, de exemplu, 
pentru achiziționarea panourilor fotovoltaice și fosă septică, dacă poate să-mi 
dea cineva un răspuns? Unde se pun panourile fotovoltaice și fosa septică, la 
biserică, la biserica din Târlișua?          

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Nu cred că vă poate da cineva un răspuns. Da, o să notăm, rog 

secretariatul, ca ulterior să vă dăm toate detaliile tehnice. Deci, o să primiți 
toate detaliile tehnice, nu vrem să greșim și să dăm informații eronate. O să 
le primiți pe toate, secretariatul notează, și pe filiera pe care am primit 
cererea o să primim și explicațiile necesare.     

Viorica Calo: - consilier județean - 
Corect, doamna președinte. Așa. Eu sunt în Bistrița de o sută de ani, 

dar nu am știut că Liceul de muzică, unde au terminat fetele mele, a fost 
vândut acestei Arhiepiscopii a Clujului și Feleacului. Eu știu că ..., pe imobilul 
acesta s-a cerut o sumă imensă și a aparținut unei persoane fizice care 
trăiește în Sighetu Marmației. Eu sunt din Sighet și informația am avut-o 
foarte bună, la timpul potrivit. Acuma, astăzi, când am primit informația cea 
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lungă, lungă de tot, acolo am descoperit că aparține episcopiei. Acuma, eu 
știu și ce prețuri s-au cerut, milioane de euro pe acel imobil. Eu sunt un om 
creștin și bănuiesc că toți suntem creștini de aici și credem în Dumnezeu, dar 
stau și mă întreb dacă tot noi finanțăm acest imobil care este cumpărat de 
Arhiepiscopie, unde s-au dat bani la greu pe acest imobil ... un pic ceva nu se 
leagă. Pentru că ne rugăm, mergem la biserică, dacă pot să spun, aproape în 
fiecare comună sunt, nu știu, 2-3 biserici, să nu mai spun în Bistrița câte 
biserici sunt. Dar, stau așa și mă întreb, de ce cei care au cumpărat acest 
imobil nu au putut să facă de exemplu..., sau de ce nu am făcut noi, noi pe 
un proiect, consiliul județean să cumpărăm acel imobil și să facem o școală 
performantă, că s-a mutat liceul de muzică în altă parte. Să facem un spital 
de exemplu, să facem un cabinet, cu tot felul ... de care au nevoie locuitorii 
din Bistrița.  

Deci, practic imobilul a fost cumpărat de o persoană juridică și noi 
finanțăm tot ce se întâmplă acolo, care la un moment dat, într-un loc scrie că 
va fi acel imobil transformat în... biserică. Și aici mi-ar place dacă am primi un 
...nu numai eu, toată lumea să primească un răspuns, dacă este adevărat sau 
nu. Mie îmi pare foarte rău că nu a investit consiliul județean în imobil, ca noi 
să putem sa facem ceva mai departe. Pentru că s-a cumpărat și noi finanțăm 
ce au cumpărat alții. Să reparăm ce au cumpărat alții. Aici ar trebui să fie o 
cooperare între biserică și consiliul județean, pentru că, grosul tot de la noi o 
să-l primească. Mulțumesc.    

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
O să vă răspund eu la acest subiect pentru că știu foarte bine. Acel 

imobil, cred că, exact în momentul în care s-a făcut tranzacția, nu mai erați 
consilier local. Acel imobil 80% era proprietate privată, 20% era a 
municipiului Bistrița. Exista posibilitatea, ca în povestea cu cuiul lui Pepelea, 
să te blochezi reciproc și o clădire frumoasă și emblematică a Bistriței să 
rămână o ruină, pentru că se încurcă unii pe alții. Cu acordul consiliului local, 
s-a făcut vânzarea către cultul ortodox, care l-a cumpărat la prețul pieței în 
dorința de a face o școală confesională, pentru că în toate orașele mari există 
asemenea școli confesionale. Eu, ca profesoară vă răspund, am văzut-o pe 
cea din Cluj, este extraordinar de bună și de valoroasă. Acolo, componenta 
educațională e, cu ... haideți să spunem, pliată pe morala creștină și părinții 
sunt dornici să aibă copii în asemenea mediu. Eu, în calitatea mea de 
profesoară cu atribuții administrative, vreau să vă spun că am încurajat cât 
am putut și școala Logos, pentru că, apreciez că o școală este un lucru 
extrem de bun pentru comunitate.  

Am încurajat și biserica ortodoxă să facă această școală și dacă vreți 
părerea mea, este extrem de bine că a apărut această competiție, cu 
ghilimelele de rigoare, între școala privată și școala de stat, care va genera 
emulație și calitate în plan educațional.        
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Consiliul județean nu putea în nici un fel să facă școală, pentru că 
atribuțiile consiliului județean sunt în exclusivitate legate de învățământul 
special. Pe statistica pe care am făcut-o pentru ultimii 3 ani, copiii din 
învățământul special, în tendința europeană de a-i duce spre integrarea în 
învățământul de masă, ei scad în mod constant.  Deci, să cumpărăm spații 
sau să cumpere consiliul județean spații ca să facă încă o școală nu se 
justifica din demografia existentă. Dacă vreți, o să-l rugăm pe cel care 
păstorește această școală, care este părintele Tudor, să vă spună ce intenții 
există. Ei au deja clasa pregătitoare și clasa I. E un demaraj foarte bun, sunt 
acolo în vecinătatea unei biserici, sunt în centrul orașului și au în spate 
modelul Clujului, cu o școală confesională de succes și cu reușite 
educaționale extraordinare. Nu aș vrea să ....  

Viorica Calo: - consilier județean - 
Da. Doamna ... 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Nu aș vrea să ...numai un pic... 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Lasați-mă, numai un pic... 
Este o discuție care interesează pe toată lumea, nu încercați... și la 

comisie încercați tot timpul să ne închideți gura să nu vorbim. La comisie nu 
ai voie să vorbești, în plen nu ai voie să vorbești, atunci de ce suntem aici?  

Deci, dumneavoastră v-ați exprimat la un moment dat că a achiziționat-
o s-o facă. Deci, deocamdată nu reiese că o fac, ci deocamdată reiese că o 
facem. Cam aceasta era ce am văzut eu pe material și vă rog frumos să ne 
lăsați să vorbim, că nu suntem consilieri județeni ca să tăcem. Trebuie să 
vorbim, să ne spunem ce avem de spus. Așa cum vă ascult eu pe 
dumneavoastră, vă rog frumos să mă ascultați și dumneavoastră pe mine.       

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Cu siguranță, doamna Calo. Da, domnule consilier. 
Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
Deci, îl cunosc pe domnul Tudor de nu știu câți ani și știu intenția lui, 

veche. Domnul director sau cam așa ceva cred că este numit acum la liceul 
respectiv. M-am bucurat foarte tare, eu ca neoprotestant, că se înființează 
așa ceva în Bistrița-Năsăud. Deci, e un lucru pozitiv. Spun exact ce ați spus și  
dumneavoastră, doamna Tabără, este un lucru pozitiv pentru învățământul 
județului nostru, mai există încă un liceu privat. E foarte bine! Învățământul 
este la fel ca și la învățământul de stat, deosebirea nu este aproape deloc, 
numai că dimineața se roagă, își fac cruce. Pot să participe și neoprotestanți 
la liceul ortodox, la fel ca și Logos, sunt catolici și ortodocși. Nu mai vorbim 
astăzi de lucrurile acestea că nu ...  

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da, mulțumesc. Vă rog să votați. 
 Cu 27 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
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Mulțumesc. 
* 

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
17. Proiect de hotărâre nr.IX/3749 din 16.02.2023 privind 

participarea Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud la organizarea și 
desfășurarea Concursului interjudețean de matematică și 
informatică „Grigore C. Moisil” organizat de Inspectoratul Școlar 
Județean Bistrița-Năsăud 
  Comisia economică - aviz favorabil 

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Discuții, comentarii? Nu sunt. Vă rog să votați. 
 Cu 27 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
18. Proiect de hotărâre nr. IX/3775 din 16.02.2023 privind 

aprobarea Planului anual de acțiune privind serviciile sociale 
administrate și finanțate din bugetul Consiliului Județean Bistrița-
Năsăud pentru anul 2023 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Vă rog să votați. 
 Cu 27 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
19. Informarea nr.I/3893 din 20.02.2023 privind acordul de 

principiu pentru inițierea procedurii de trecere din domeniul public 
al județului Bistrița-Năsăud în domeniul public al municipiului 
Bistrița a unor imobile-terenuri 

Dacă sunt intervenții? Mulțumesc. Nu sunt. Se supune la vot, acordul de 
principiu. Vă rog să votați. 

 Cu 27 de voturi „pentru”, acordul de principiu a fost aprobat. 
Mulțumesc. 

* 
Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
21. Diverse. 
Domnule consilier, Coman. 
Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
Am văzut că sunt câteva primării în județul nostru care au demarat un 

proces din acesta de curățare de primăvară și încă câteva județe din țară. De 
aceea, vă rog frumos să vedem aceasta și în județul Bistrița-Năsăud. Avem 
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câteva drumuri și șanțuri care arată jenant! Vă dau numai un exemplu, la 
Cociu, care este drum terminat de câțiva ani și arătau foarte bine și drumul și 
șanțul, acum 2-3 ani. Astăzi, după o perioadă scurtă de timp, păi ce vedem în 
șanțurile respective de la Cociu, numai partea aceasta să o verificați, până 
sus la comuna Zagra! Deci, în stânga, în dreapta 1 metru jumătate - 2 metri, 
nu sunt chestii complicate. Nu trebuie nici bani mulți pentru curățarea/km de 
șanțuri și după șanț. Știți cum arată?  

Zugrăvitul acela, cum era în anii `80 la țară când zugrăvești stâlpul 
acela din față și casele. E un lucru foarte posibil. Deci, aceasta să se vadă și 
la noi în județ. Dirijăm bani pentru direcția aceasta, curățarea șanțurilor, 
decolmatarea șanțurilor, pentru că nu stăm bine la capitolul acesta deloc. 
Măcar jumătate anul acesta să facem și jumătate anul următor. Avem mulți 
km! Dar să se vadă anul acesta, măcar jumătate curățat, într-o lună jumate, 
două. Mulțumesc!       

Camelia Tabără: - vicepreședinte - 
Da, mulțumesc. În momentul în care avem un grafic integrat privind 

acțiunile desfășurate pe drumurile județene, o să vi-l comunicăm și 
dumneavoastră.  

Dacă nu mai sunt alte intervenții, mulțumesc frumos mult de prezență, 
participare și vă doresc în continuare, o zi bună! Mulțumesc! 

* 
Declar închise lucrările ședinței. (Ora 1506) 

* 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 
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